

Ground for the said new Street, and are of opinion that the said Street should be laid out thirty feet in width; one side whereof to be bounded by a Line being the prolongation of the front line of the House of Doctor *Arnoldi*, situate in the *Place d'Armes*, and should pass the lengths of both of the said Lots of Ground.—Wherefore the Petitioners pray, that an Act of the Provincial Parliament may be passed, with such Clauses as may be deemed necessary, authorizing the taking of the said part and portion aforesaid of the said Lot, in possession of the said *George Lepailleux*, for the purpose of making the said new Street, in the manner aforesaid.

On motion of Mr. *Viger*, seconded by Mr. *Bruneau*,
Resolved, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

Ordered, That Mr. *Viger*, Mr. *Bellet*, Mr. *Dumont*, Mr. *Cuvillier*, and Mr. *Huot*, do compose the said Committee.

A Petition of the Curate, Church-Wardens, and others, of the Parish of *Notre-Dame de Québec*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Vanselson*, and the same was received and read; setting forth, That in virtue of an Act of the Legislature of this Province, of the Geo. III. Chapter , there was erected on the *Place Notre-Dame*, at present occupied as a Market Place, for the purpose of placing therein the Butcher's Stalls, a Market Hall.—That the Church-Wardens, in due time, protested against the erection of the said Market Hall.—That notwithstanding the said protest, the said Market Hall was finally built and completed, and remained several years upon the said *Place Notre-Dame*.—That by another Act of the Legislature of this Province, of the fifty-fifth Geo. III. Chapter Seventh, the said Market Hall was declared a public nuisance, and the said Market Hall was by the said Act ordered to be demolished, and taken away, under the direction of five Commissioners, appointed for that purpose.—That the said Act provides that other Stalls should be erected in the place and stead of the said Market Hall, under the direction of the same Commissioners, for the purposes mentioned in the said Act; but, nevertheless, the said Stalls have not yet been erected.—The Petitioners humbly submit to the House, that the said piece of Ground, actually vacant, is situated within the *Censive de la Fabrique Notre-Dame de Québec*, and as such ought to belong to the said *Fabrique*, for which reason the Church-Wardens protested, as aforesaid; and their right of property will appear incontestible to the House, from the Plans and Titles which will be produced in support of their present Petition.—The Petitioners submit, that the salubrity of the City of *Québec* requires that the said piece of Ground should remain vacant; and that, moreover, the almost total deficiency of vacant public places, requires at least that one to be preserved, where the neighbouring farmers can and may come to sell their produce; the said piece of Ground, even such as it now is, being too small to accommodate the great number of Carts and Sleighs that resort there on certain days of the week.—Wherefore, the Petitioners pray, that the House will be pleased to maintain the said *Fabrique* in its right of property in the said piece of Ground, and order that there shall not be built upon the said piece of Ground any Public Edifice whatever, with the exception of a Public Cistern, which the Petitioners conceive would be very useful to the City of *Québec*.

On motion of Mr. *Vanselson*, seconded by Mr. *Bruneau*,

Resolved, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

Ordered, That Mr. *Vanselson*, Mr. *Bellet*, Mr. *Borgia*, Mr. *Viger*, and Mr. *Taschereau*, do compose the said Committee.

On motion of Mr. *Vanselson*, seconded by Mr. *Huot*,
Vol. 27.

ladite nouvelle Rue devrait être pour le moins de trente pieds de largeur; bornée d'un côté par une ligne qui prolonge la ligne de front de la maison du Docteur *Arnoldi*, Chirurgien, située sur la *Place d'Armes*, et devrait traverser en entier lesdits deux lopins de terre. En conséquence les Pétitionnaires prient humblement qu'il soit passé un Acte du Parlement Provincial, avec telles Clauses qui seront jugées nécessaires, et avec pouvoir de prendre telle part et portion susdite dudit Lopin en la Possession dudit *George Lepailleux*, aux fins d'ouvrir ladite nouvelle Rue en la manière susdite.

Sur Motion de Mr. *Viger*, secondé par Mr. *Bruneau*,
Résolu, Que ladite Pétition soit référée à un Comité de Cinq Membres, pour faire rapport sur icelle, avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers.

Ordonné, Que Mr. *Viger*, Mr. *Bellet*, Mr. *Dumont*, Mr. *Cuvillier* et Mr. *Huot* composent ledit Comité.

Une Pétition du Curé et des Marguilliers de l'Œuvre de la Paroisse *Notre-Dame de Québec*, et autres, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. *Vanselson*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Qu'en vertu d'un Acte de la Législature de cette Province de la George Trois, Chapitre , il a été érigé une Halle sur la place *Notre-Dame*, servant actuellement de Marché dans la Haute-Ville de *Québec*, pour y placer les Etaux des Bouchers. Que les Fabriciens de ladite Paroisse ont protesté en tems et lieu contre l'érection de ladite Halle. Que nonobstant ledit Protêt, ladite Halle a été finalement bâtie et parachevée, et a existé plusieurs années sur ladite place. Que par un autre Acte de la Législature de cette Province de la cinquante-cinquième George Trois Chapitre Sept, ladite Halle a été déclarée nuisance publique; et qu'il a été ordonné par ledit Acte, qu'elle fût démolie sous la direction de cinq Commissaires nommés à cet effet. Que le susdit Acte pourvoit à ce que des Etaux soient érigés au lieu et place de ladite Halle, sous la direction desdits Commissaires, et aux fins portées au susdit Acte, et que néanmoins lesdits Etaux n'ont pas encore été bâtis. Les Pétitionnaires soumettent humblement à la Chambre que ledit terrain actuellement vacant se trouve dans la Censive de la *Fabrique Notre-Dame de Québec*, et appartient comme tel à ladite *Fabrique*; que c'est pour cette raison que les Fabriciens ont protesté comme susdit; et que leurs droits de propriété paroîtront incontestables à la Chambre par les Plans et Titres qu'ils produiront à l'appui de leur présente Requête. Les Pétitionnaires soumettent de plus que la salubrité de la Cité de *Québec* requiert que ledit terrain reste vacant; et que d'ailleurs le défaut presque total de places vacantes et publiques, exige qu'il en soit au moins conservé une où les Cultivateurs des environs puissent venir vendre leurs denrées; ladite place, telle qu'elle est maintenant, se trouvant déjà insuffisante pour contenir le grand nombre de voitures qui s'y rendent en certains jours de la semaine. C'est pourquoi les Pétitionnaires concluent à ce que la Chambre, dans sa sagesse, veuille maintenir ladite *Fabrique* dans ses droits de propriété sur ledit terrain, et ordonner qu'il n'y soit érigé aucun Edifice Public, à l'exception d'une Citerne Publique que les Pétitionnaires conçoivent être utile à la Cité de *Québec*.

Sur Motion de Mr. *Vanselson*, secondé par Mr. *Bruneau*,

Résolu, Que ladite Pétition soit référée à un Comité de Cinq Membres, pour faire rapport sur icelle, avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers.

Ordonné, Que Mr. *Vanselson*, Mr. *Bellet*, Mr. *Borgia*, Mr. *Viger* et Mr. *Taschereau* composent ledit Comité.

Sur Motion de Mr. *Vanselson*, secondé par Mr. *Huot*,
F
Résolu,

Référé.

Pétition de la Fabrique de Québec.

Référé.